



Referat for HB-MØDE 11. september 2023.

EDRs KONTOR, KLOKKESTØBERVEJ 11, 5230
ODENSE M

Virtuelt Teams møde

Mødetid:	Mandag d. 11. september 2023 kl. 19:30 på Teams		
Indkaldte	Formanden, HB – Lone, Kontoret		
Afbud:	none	Referent:	OZ5WU

1	Godkendelse af dagsorden.				
Indstilling:	Mødeleder Arne OZ4VW / Michael OZ5WU				
Ja		Nej		Blank	

2	Beretninger fra; Kontoret (medlemsudvikling, henvendelser, mm.) QSL bureau, og udvalgene.
----------	--

2.1	Ansvarlig: OZ4VW	Titel: Formanden	Sider: 0
------------	-------------------------	-------------------------	-----------------

Beretning:	<p>Så er det igen tid for HB møde De næste store opgaver står nærmest i kø for at blive løst, og der hænger stadig lig efter et forfærdelig forår. RM pakke med planer for hvordan EDR skal virke i fremtiden. Budgetter om noget vi faktisk ikke ved noget om endnu Her tænker jeg først og fremmest på den EU lovgivning så man åbenbart vil ramme foreninger med i fremtiden. Ikke idrætsforeninger men alle andre. Der er dog ikke for nuværende ratificeret noget endnu men det har det med at komme. Det kan godt komme til at give noget arbejde. ATF begynder så småt at rulle så vi forhåbentlig får en rigtig god dag derovre. Samtidig med er der den udskudte IARU konference som nu bliver afviklet i Serbien også i November. Der er allerede mange arbejdsplaner og formøderne på Teams er også begyndt. Tiden efter Lones fratræden skal planlægges. Arne OZ4VW</p>
-------------------	---

2.2	Ansvarlig: OZ5WU	Titel: Sekretæren	Sider: 0
------------	-------------------------	--------------------------	-----------------

Beretning:	<p>SEKR har på det seneste været underdrejet, fordi den intense arbejdssituation er mere end hvad hylsteret kan magte. Jeg har de sidste dage fået samlet op på særligt kritiske ting, og gjort forberedelser til at få skubbet et par tunge opgaver væk fra To-Do listen. En af de tunge har været kernerne i fremtidens digitale EDR. Nu er økonomisystem på plads. Medlemsadministration ser ud til at være klar til slut test primo november 2023. Arbejdet med dette års rm-pakke er godt under vejs Michael OZ5WU</p>
-------------------	---

2.3	Ansvarlig: Lone	Titel: Kontoret & QSL-Bureauet	Sider: 0
------------	------------------------	---------------------------------------	-----------------

Beretning:	<p>Der har været stille på kontoret i den senere tid. Rutine opgaver er blevet udført, der er bogført op og der har ikke været mange telefonhenvendelser. Siden sidste HB møde har der været lidt salg af bøger, stik og kabel. Nogen kunder har hentet deres vare og resten er blevet sendt. EDR beach flag har været udlånt til en lokal afdeling. Der er oprettet nye kampagne medlemmer. De fleste solgte VTS ´er følger der et kampagne medlemskab med sig.</p>
-------------------	--

	<p>På QSL Bureau er der desværre meget stille lige nu og vi ser ikke Leif om tirsdagene da han er sygemeldt.</p> <p>Leif kravlede op på sin stige og kom i "slåskamp" med et par bier eller flere og de vandt kampen med det resultat, at Leif faldt ned af sin stige. Men alle QSL kort var sorteret op inden det skete og kontoret har aftalt med Leif, at de QSL kort som kommer, får Leif bragt hjem til sig og så kan han sidde i ro og mag uden forstyrrelser fra bierne og grov sortere kort med sine krykker ved sin side. Har lige i skrivende stund talt med Leif og han fortæller, han er i bedring, heldigvis.</p>					
2.4	Ansvarlig:	OZ7ABM	Titel:	Handelsudvalg	Sider:	0
Beretning:	Ingen beretning					
2.5	Ansvarlig:	OZ4VW	Titel:	IARU & internationalt	Sider:	0
Beretning:	<p>Her vrimler det allerede med papirer til det kommende IARU møde. Budgetter, noter fra de stående grupper som HF, VHF og støj delen Valg, hvem skal lede IARU de næste tre år.</p> <p>Alle er på valg da der ikke kan vælges via Teams møder</p> <p>Vi har også et NRAU møde inden også på WEB for lige at afstemme hvilke poster og hvem der kunne være godt at have i ledelsen både IARU Reg 1 og IARU</p>					
2.6	Ansvarlig:	OZ5WU	Titel:	Informationsudvalget	Sider:	0
Beretning:	Ingen beretning					
2.7	Ansvarlig:	OZ4VW	Titel:	Teleudvalget	Sider:	0
Beretning:	<p>Der har kun været enkelte småting.</p> <p>En kvik amatør havde fundet ud af at Båndplaner på 4 M ikke er de samme på Grønland som her</p> <p>Det var gennem eksperterne og han havde helt ret.</p> <p>Der skulle komme i nærmeste fremtid et møde i CEPT hvor der bl.a. skal behandles fremtiden for 23 Cm båndet. Vi håber meget der bliver lidt rester til os bagefter.</p> <p>Det burde være det sidste møde inden WRC 2023 som løber i november / december 2023</p> <p>Arne OZ4VW</p>					
2.8	Ansvarlig:	OZ5WU	Titel:	VUSHF-udvalget	Sider:	0
Beretning:	<p>VUSHF udvalget har været samlet til Teams møde d. 28 august for at starte udvalgets forberedende arbejder til Nordisk VHF møde i Kalundborg næste forår.</p> <p>Michael OZ5WU</p>					

3	Gennemgang af huskeliste.					
Bilag:	Huskelisten – IT i Odense -					
Referat:						

4	Foreningens økonomi/saldobalance INTERN					
Bilag:	Excel ark					
Resume:						
Referat:						
4.1	Medlems status pr. 11. september 2023					
	Aktive medlemmer	Passive medlemmer	Afgang	Silent Key		

	1362	104	3	1
--	------	-----	---	---

5	Indkomne forslag og sager til behandling
----------	---

5.1							
Sag:	23026	Ansvarlig:	OZ4VW	Titel:	RM-pakke 2023	Sider:	0
Start dato	14.08.2023	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	<p>Tiden er kommet hvor RM-pakke 2023 skal forberedes. Så den kan udsendes til tiden! RM-2023 møde er fastsat til d. 18. november 2023 i Odense.</p> <p>Dagsorden og RM-pakke skal udsendes 2 uger før altså d. 5. november 2023</p> <p>Frist for forslag til RM-pakken er 6 uger før mødet d. 8. oktober 2023</p> <p>RM-mødedato skal varsles senest 10 uger før, varslingen er allerede en del af mødemøde efterår 2023.</p> <p>Sekretæren har klargjort template til RM-pakke 2023</p> <p>Beretninger skal indhentes – Budgetforslag og EDR's takster for 2024 skal på plads til pakken. Her skal vi være obs. på priser på papir og energi.</p>						
Referat:	<p>HB gennemgik kort tidsplanen og hvem der har ansvaret for de interne leverancer til RM-pakken. SEKR vil have fornøjelsen af at samle hele herligheden. HB håber at fremtidens amatørradio i Danmark må blive et bærende emne på RM-2023.</p>						
Beslutning	Alt til RM skal være færdigt 29. oktober da FM skal til IARU konference						
Svarskrift:							
Send til:							
Ja			Nej			Blank	

5.2							
Sag:	23027	Ansvarlig:	OZ4VW	Titel:	Områdemøder efterår tidslinje	Sider:	0
Start dato	14.08.2023	Slut dato	20.10.2023				
Bilag:	-						
Resume:	<p>Område møde interval: 1. t.o.m. 16. november – 5 steder i landet.</p> <p>Plan der skal verificeres:</p> <p>Reg-H : OZ7AMG 16. november</p> <p>Reg-S : OZ1KLB 14. november</p> <p>Reg-SD OZ5DD (Billund og omegn) 7. november bemærk! Hærvejscenteret, Hærvejen 218, 7323 Give.</p> <p>Reg-N : OZ8JYL 8. november</p> <p>Reg-M: OZ3EDR 9. november</p>						
Referat:	<p>HB lavede kalenderymnastik for at finde datoer, kommer endeligt på plads på arbejdsmøde d. 29. august.</p> <p>20.10.2023: Det viste sig problematisk at få sidste dato på plads, dette har forsinket dette dokument.</p>						
Beslutning							
Svarskrift:							
Send til:							
Ja			Nej			Blank	

5.3							
Sag:	22032	Ansvarlig:	OZ4VW	Titel	ATF-2023	Sider:	0
Start dato	28.11.2022	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	<p>Skal HB starte arbejdet op omkring ATF-2023? HB koordinator? ATF Invitation til prof. udstillere med bl.a. billeder fra 2022 Varsling af hjælpere Planlægningsmøde d. 19. juli: Annonce grundlag oversendt til OZ1JS, så grafiker kan skubbe rettelser og tilføjelse på plads i annoncering</p>						
Referat:	<p>HB diskuterer kort emnet. OZ1HPS Lars er HB koordinator på ATF-2023 Mødet 26.06.2023: OZ1HPS og OZ5WU aftaler at holde første planlægningsmøde 19. juli kl. 19:00 Mødet 14.08.2023: HB løber hurtigt status igennem Mødet 11.09.2023: Morgenmad i Cafeteria 07:30 - 09:00 morgenmad pris kommer senere Middagsmad i hal2 12:00 – 13:30 Traditionel flæskesteg incl. 1 vand eller øl til Kr. 100,- SEKR har kontakt til webmaster – SEKR skal huske invitation – Foredrag? - Bemanding</p>						
Beslutning	<p>HB beslutter at EDR står for ATF-2023. OZ1HPS Lars er igen tovholder. Formanden bestiller FKS-Hallen til weekenden 4. og 5. november 2023 – er på plads Mødet 14.08.2023: SEKR sørger for at ATF.EDR.DK bliver opdateret Mødet 11.09.2023: Mad er på plads og godkendt af HB – ATF planning torsdag 14. september.</p>						
Svarskrift:							
Send til:							
Ja		Nej			Blank		

5.4							
Sag:	23030	Ansvarlig:	OZ5WU	Titel:	Rydning af 70MHz båndet	Sider:	0
Start dato	11.09.2023	Slut dato	11.09.2023				
Bilag:	-						
Resume:	<p>SEKR har modtaget ansøgning fra Ivan OZ7IS om økonomisk støtte til at få ryddet den sidste LMR tjeneste ud af vores 70MHz spektrum og dermed få lukket "hullet" inde i båndet: Kære Hovedbestyrelse For nylig har vi, gennem Teleudvalget, fået "organiseret" yderligere frekvensområde til 70 MHz båndet, da et par landmobile brugere er gået QRT. Der står nu bare en landmobil frekvens tilbage, indenfor "vores" 4 meter-bånd: 70,075 MHz. Den vil vi jo gerne have "befriet" til amatørradiobrug så vi har et sammenhængende frekvensområde, uden huller! Jeg har aftalt med OZ1AHV, Finn at han gerne vil tale med brugeren om at overgå til at bruge andre frekvenser, udenfor 70 MHz. Formentlig UHF? En del af aftalen er at både Finn og "Vig" holdes skadesløse ved overgangen til andre frekvenser. Vi skønner at det kan gøres for ca. 5.000 kr.</p>						

	Vi søger derfor EDRs hovedbestyrelse om en "rammebevilling" på 5.000 kr til dette formål. Ivan OZ7IS			
Referat:	HB diskuterede sagen – der ses positivt på sagen			
Beslutning	HB vedtager at støtte rydningen – SEKR skriver til OZ7IS og OZ1AHV			
Svarskrift:				
Send til:				
Ja		Nej		Blank

5.5							
Sag:	23032	Ansvarlig:	OZ5WU	Titel:	Facade rep. Klokkestøbervej	Sider:	0
Start dato	11.09.2023	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	Ved et besøg d. 11. august 2023 må SEKR konstatere at HQ's ydre trænger hårdt til at få en kærlig hånd. Det synes at HASTE en smule. Kontor har fået prisinfo på de værste opgaver, som kan fremlægges under mødet – MEN NU SKAL DER ACTION TIL. HB bedes beslutte sig - TAK						
Referat:	HB diskuterer problemerne med huset, der diskuteres forskellige løsninger. HB summer over emnet. FM vil komme med løsnings forslag til næste HB møde.						
Beslutning							
Svarskrift:							
Send til:							
Ja		Nej			Blank		

5.6							
Sag:	23033	Ansvarlig:	Kontor	Titel:	Fremtid for opgaver varetaget af kontoret.	Sider:	0
Start dato	11.09.2023	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	Vi skal med hjælp fra nuværende forretningsførere have styr på de opgaver der varetages af kontoret i dag, både daglig drift – ad hoc og logistik til RM-møder, Temadage mv. <ul style="list-style-type: none"> • Medlems håndtering, indmeldelse, udmeldelse, betaling -> Digital selvbetjening Rest via en form for HELP Desk (hvem melder sig?) • Handling af Webshop salg - I dag manuelt -> fremtidig automatisk via Webshop automatik og lagerhotel. Handelsudvalg må være ansvarlig for udvalg og evt. genindkøb. • Regnskab / bogføring i dag semi digitalt -> Fremtid 99% debitor sker automatisk, kreditor beskrevet under regnskabssystem. • Any other business -> kortlægges de kommende måneder, med input fra Lone. 						
Referat:							
Beslutning							
Svarskrift:							
Send til:							
Ja		Nej			Blank		

5.7							
Sag:	23032	Ansvarlig:	Kontor	Titel:	Manglende informations mat.	Sider:	0
Start dato	11.09.2023	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	<p>Kontoret mener vi mangler nogle brochurer. Det må der styr på ASAP. Forslag til flere brochure: Som landsforeningen kan tilbyde lokal afdelinger, eksempel som OZ3EDR, hvor lokal afdelingen selv kunne indflette deres call, adresse m.m. (den kunne minde om den 3 foldet brochure) så havde EDR landsforeningen noget som kunne tilbydes lokal afdelinger !</p> <p>Velkomst brochure til de der er blevet medlem (lige nu findes et velkomstbrev) brochure til reklame for at blive medlem af EDR (og før licensprøven)som fortæller om vores hobby</p>						
Referat:							
Beslutning							
Svarskrift:							
Send til:							
Ja		Nej		Blank			

5.8							
Sag:	22005	Ansvarlig:	OZ5WU	Titel:	Nyt IT økonomisystem til EDR	Sider:	0
Start dato	02.03.2022	Slut dato	11.09.2023				
Bilag:	-						
Resume:	<p>EDR har i mange år haft planer om nyt IT system til økonomi og medlemsstyring. I dag er opgaven løst via C5 (medlems kartotek og kontingent opkrævning) samt E-conomics til kreditor styring og samlet regnskab. Todelingen giver en masse ekstraarbejde for kontor, kasserer og revisor. Dette rod bør væk, med en erstatning der er ét system, gearret til fremtiden, der vil være et EDR uden daglig forretningsfører og integration mod webshop mv.</p> <p>Forslagsstiller har undersøgt området og fundet frem til at Microsoft Dynamics 365 Business Central ERP-system vil dække alle EDR's behov til fulde, med de standard moduler EDR har behov for. Løsningen er en cloudbaseret løsning, med tilhørende vedligeholdelses aftale, der vil sikre EDR en god og fremtidsikker medlemsstyring og økonomistyring.</p> <p>Forslagsstiller har tillige fundet en absolut ekspert som vil bistå os med implementering mv. Det samlede økonomisystem vil have en estimeret start pris på ca. 60.000, - kr. + moms. Dertil et årligt service og vedligeholdelses abonnement der vil koste 16% af kontraktsummen på anskaffelsen.</p> <p>Denne omkostning skal perspektivers ift. de nuværende driftsomkostninger på de to systemer, samt lønandel fra forretningsførerfunktionen.</p> <p>Mødet 12.04.2022: Skubbes til næste HB-møde 17. maj 2022 Mødet 17.05.2022: Sekretæren er i gang med kortlægning af smarteste løsningsforslag. Der er mange faktorer der skal tages stilling til, for at sikre en god fremtid. Mødet 28.11.2022: Udsat til næste møde Mødet 23.01.2023: Kort orientering ved OZ5WU Mødet 14.08.2023: HB skal forholde sig til fremtidens kontoplan – KAN vi optimere og strømline uden at komme på kant med love og regler – der ligger nemlig en masse lidet fikse konti som skrammel fra tidernes morgen.</p>						

Det ville være ØNSKELIGT om fremtidens regnskabsrapport til kan dannes af systemet uden mellemregninger på Excel som har givet anledning til mange diskussioner.

HB skal også forholde sig til fremtidens betalingsmetoder, så håndtering af kontingenter og andre betalinger bliver smarte og moderne både for medlemmer og for foreningen.

HB skal også forholde sig til at GPDR overholdes til punkt og prikke.

Alt dette kan fikses med regnskabsportalen Dinero, der kan tilføjes plugin til den ny webshop og plugin til medlems håndtering med kommunikation til fremtidig fælles login portal på alle hjemmesidens komponenter.

Mødet 16.08.2023: HB skal forholde sig til Dinero og kritik rejst af OZ0J, samt svar fra Dinero.

Mødet 11.09.2023: HB skal forholde sig til følgende punkter rejst af Jørgen OZ0J:

De opgaver, der i dag varetages EDB-mæssigt af E-conomic og C5 bedes styregruppen under punkt 5.6. specificere, således at HB og kontoret er sikre på, at alle opgaver i de 2 systemer i dag, bliver gennemgået og specificeret punkt for punkt.

De bogføringsmæssige opgaver, der skal varetages af det kommende økonomisystem (Dinero eller et andet) skal specificeres af styregruppen herunder hvem der gør hvad (alt gøres ikke automatisk).

Findes der en kravspecifikation ti de kommende systemer, må denne gerne blive fremlagt for HB.

SEKR indspark til forannævnte:

I tidligere sagsbehandling omkring WEB-portal, Webshop og Medlemsstyring, har der ikke været lagt skjul på at der SKAL digitaliseres maksimalt, at dette skal foretages mest muligt med hyldevare software.

Regnskabsdelen er KUN forudset at skulle producere en komplet retvisende og let tilgængelig årsrapport, samt ad hoc økonomirapporter – en intern og en til HB-møde rapport.

Debitor håndtering af EDR medlemmers kontingenter inkl. optioner som QSL og papir vil ske automatisk med input fra medlemsportalen.

Debitor håndtering af Webshop køb vil tillige ske automatisk med input fra Webshop.

Kreditor håndtering kommer HB til at forholde sig til – dette er ikke en del af oprindeligt scope, men et godt bud vil være at de digitalt modtagne bilag konteres og bogføres af ekstern ressource, som kunne være regnskabsfirmaet der sikrer at årsrapport er i orden.

Kassererens opgaveportefølje justeres med at denne, udsteder husleje opkrævninger til lejere på Klokkestøbervej, opretter anvisninger til de der skal modtage midler som konsekvens af HB beslutninger.

Kasserer og Formand godkender udbetalinger, før de kan sende til banken, alt elektronisk forstås!

Håndtering af kontingentopkrævninger – samt tillæg holder flyttedag til EDR's fremtidige medlemssystem. I medlemssystemet vil der kunne dannes PostNord fil til magasinforsendelse. SEKR tænker den dannes på request af OZ's redaktør og leveres til denne, som leverer til trykkeren sammen med endeligt manus.

	<p>Håndtering af QSL forsendelser (labels) kommer ligeledes til at blive eksekveret af medlemsystemet. Her vælger QSL-bureau de aktive modtagere der skal have pap, medlemsystemet kvitteret herefter med en labelprint fil, som QSL-bureau så kan printe.</p> <p>Skulle der komme Sales-Tax på medlemskaber og tilhørende ekstra tilbehør, har platformleverandør givet signal om at de vil kunne gandle dette også.</p> <p>SEKR har IKKE brugt tid på at hulens masse DJØF-agtig kortlægning, og kommer ej heller til at gøre dette.</p> <p>EDR skal have noget der er så digitalt og selvkørende som muligt. Som efterlever regnskabslovens krav pr. 2024!</p> <p>SEKR har ikke forholdt sig til Webshop i ovenstående, da denne behandles i et selvstændigt punkt – dog er der taget skyldigt hensyn til nødvendig integration og Handelsudvalget forudsættes at påse lagerstatus og genkøb af varer, samt valg af leverandører.</p> <p>SEKR indstiller til HB, at eksisterende E-economics løsning bibeholdes, tilføjes interfaces til medlemsportal og Webshop. C5 – debitor økonomidata importers, når medlemsportal er kørende. Så HB kan slippe for flere diskussioner og luftige argumentationer omkring emnet regnskabsprogram.</p> <p>SEKR ser også gerne at ekstern regnskabs hjælp sammen med formand og kasserer får kontoplan ryddet op, og rapportformater sat en gang for alle, så lovens krav overholdes til punkt og prikke. Samtidig skulle EDR med lethed få et setup der IKKE kræver revisor beregninger/konteringer via Excel, som kan give tal ekvilibristerne basis for at spille timer med debat på RM-møderne.</p> <p>SEKR tænker at sagen bør afgøres endeligt af HB d. 11. september 2023!</p>
<p>Referat:</p>	<p>HB diskuterede sagen – Der er principiel enighed i HB om at der nu skal fremskaffes en løsning på EDR's medlems- og økonomistyring. Løsningen haster da vi er ved at løbe tør for tid i forhold til en fremtid uden fast bemanning på kontoret i Odense.</p> <p>SEKR går videre med at skaffe eksakt pris på den nødvendige Microsoft Dynamics 365 Business Central.</p> <p>Mødet 17.05.2022: SEKR informerer om status i arbejdet med at afdække behov og udforme en kravspecifikation, der kan være grundlag for aftale med den leverandør vi skal vælge på næste HB-møde.</p> <p>Mødet 23.01.2023: analyserne peger entydigt på at Microsoft Dynamics 365 Business Central (BC), tilbyder os alt hvad vi har behov for, er er fuld integration til den webshop vi har, som er under genoplivning hos en relevant udbyder.</p> <p>Vi har fået mulighed for at teste BC, dette vil FM og SEKR kaste sig over i uge 8, så vi hurtigt kan komme videre.</p> <p>Mødet 27.03.2023: Vi har lidt udfordringer med at finde leverandør der ikke har kalenderen fuld (ny regnskabs regler) SEKR gør en ekstra indsats.</p> <p>Mødet 15.05.2023: SEKR og Kasper OZ8AAZ har kig på alternativ løsning, der uden visere kommunikerer med ny Webshop, samt har et godt forenings-plugin og alle ønskelige betalingsløsninger. Mål er at ved næste HB møde, kan løsningen præsenteres live.</p> <p>Mødet 14.08.2023: Skematisk system tegning af samlet IT-landskab gennemgået.</p> <p>Mødet 16.08.2023: Da system arkitektur er opbygget, så EDR ikke fanges i benyttelse af et bestemt system og Dinero ikke er så problematisk som fremstillet, fortsættes arbejdet af SEKR og OZ8AAZ</p> <p>Mødet 11.09.2023: Spørgsmålet om regnskabssystem diskuteres kort igen, SEKR gør rede for situationen omkring godkendelser af regnskabssystemer generelt. SEKR fremhæver også</p>

	at vi slipper får portering af data ved at gå E-conomics vejen, som EDR's fremtidige regnskabsplatform. E-conomics kan med standard interfaces tale med Webshop og med et medlemsadministrationssystem. SEKR gør rede for at der ikke ses nogle fælder ved at gå E-conomics vejen, de specialiteter C5 er blevet fastholdt til, postfil til OZ forsendelse og labels til QSL-forsendelse, vil kunne håndteres i medlemsadministrationen.. HB diskuterer tillige håndtering af bogføring, debitor, vil fremover nærmest være automatiseret fra Webshop og medlemmernes "Self-Care" i medlemsadministrationen. Kreditor bilags bogføring skal lægges ud til virksomhed der kan klare dette for EDR, denne virksomhed skal samtidig kunne kvalitetssikre årsrapport.	
Beslutning	HB beslutter at fastholde E-conomics som eneste regnskabsplatform. HB beslutter at få integreret ny WEBshop A.S.A.P og få optimeret kontoplan, få opbygget faste rapporter til økonomi rapportering, herunder en årsrapport der direkte kan benyttes til repræsentantskabet. SEKR sikrer at Webshop, kommer til at virke sammen med E-conomics i uge 38. HB beslutter også at gå på jagt efter regnskabsfirma, der kan varetage kreditor bogføring fremadrettet, gerne fra 1. januar 2024.	
Svarskrift:		
Send til:		
Ja	Nej	Blank

5.9							
Sag:	23025	Ansvarlig:	OZ5WU	Titel:	Uanbringelige QSL-kort???	Sider:	0
Start dato	27.06.2023	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	QSL-Bureau er godt på vej til at drukne i uanbringelige QSL-kort. Hvad mener HB vi skal gøre ved problemet? Det skal være en løsning, som er etisk og lovgivningsmæssigt korrekt.						
Referat:	HB diskuterer udfordringen. FM kommer med er håndtering af uanbringelige QSL kort til næste HB-møde. Mødet 16.08.2023: FM kommer retur med indstilling efter HF-manager møde d. 26.08.2023 Mødet 11.09.2023: Mødet 26.08.23, blev ikke til noget pga. sommerferie i Sydeuropa. Mødet er flyttet til 30.09.2023 vi afventer.						
Beslutning							
Svarskrift:							
Send til:							
Ja		Nej		Blank			

5.10							
Sag:	23019	Ansvarlig:	OZ7ABM	Titel:	Status ny Webshop	Sider:	0
Start dato	17.04.2023	Slut dato	11.09.2023				
Bilag:	-						
Resume:	Handelsudvalget informerer om status, og hvornår Webshop kan sættes On-Air.						
Referat:	Leverandøren er i gang med opbygning af shop. Mødet 15.05.2023: ingen ny info pga. KASS fravær. HB aftaler at vi skal være klar til at auto ordrer varer, som bøger og merchandise hos DARC Mødet 26.06.2023: Der skal være handelsudvalgsmøde onsdag d. 5. juli hvor vi regner med at godkende ny Webshop. Drift og vedligehold vil fremover ligge hos bureauet, der har bygget den ny Webshop i Woocommerce. Den sættes on AIR ASAP herefter.						

	Mødet 11.09.2023: Efter HB har valgt økonomiløsning, er det bare med at få WEBshop i luften, SEKR skal klare teknikaliteter med Webshop leverandør.			
Beslutning	SEKR sørger for at få koblet shop og økonomisystem sammen i uge 38. Herefter kan denne sag sluttes.			
Svarskrift:				
Send til:				
Ja		Nej		Blank

5.11							
Sag:	23005	Ansvarlig:	OZ7ABM	Titel:	Handelsudvalg - tøj	Sider:	0
Start dato	20.02.2023	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	Handelsudvalget har fået tilbud på leverance af T-shirts og tryk, detaljer fremlægges under mødet.						
Referat:	<p>HB diskuterer sagen. OZ5WU anmoder HB om at overveje den løsning DARC har med en ekstern leverandør, der tager sig af alle leverancer af et bredt tøj udvalg, med forenings logo/tekst og kaldesignal som basis.</p> <p>Mulig dansk leverandør af tøj (dem der overtog Arnes kontakt i Østjylland) https://www.sjeb.dk/ logoservice er uklar.</p> <p>SEKR finder link til DARC's tøjshop til handelsudvalget, samt til en mulig dansk leverandør. Link til tyskernes klude shop (ekstern): https://mybestshirt.de/darc alle deres påskrifter er broderede. Priser er ganske rimelige.</p> <p>Svenskerne har også en ekstern klude shop: https://fanhults.se/ssa påskrift mv. er ikke defineret klart.</p> <p>Sagen tages videre på næste HB-møde.</p> <p>Mødet 15.05.2023: OZ1ETP Lars P forcerer muleposerne, SEKR sender logofil til OZ1ETP Lars P – SEKR done.</p> <p>Mødet 26.06.2023: sagen er på standby til Webshop er operationel</p>						
Beslutning	HB beslutter at gå efter tyskerne. Handelsudvalget undersøger muleposer med logo. SEKR undersøger elektronisk badge fra UK – Handelsudvalg undersøger endvidere mulighed hos dansk gravør.						
Svarskrift:							
Send til:							
Ja		Nej			Blank		

5.12	Never ending Case						
Sag:	21005	Ansvarlig:	OZ5WU	Titel:	EDR's Lokale afdelinger	Sider:	0
Start dato	18.08.2021	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	Tidligere forslag til emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf Mødet 20.03.2023:						
Referat:	Tidligere debatter om emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf Mødet 27.03.2023: HB diskuterede sagen, besøg planlægges til efter sommerferien. HB diskuterede desuden information via repeaternyt rundt i landet. KASS kommer med template.						
Beslutning	Tidligere beslutninger om emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf Mødet 27.03.2023: HB beslutter at afsøge muligheden for at levere objektivt indhold til						

	repeater nyt på relevante repeater landt over. Tilgangen vil være tidssvarende og ensartet uanset hvor informationen bliver givet. Mødet 16.08.2023: FM kontakter ansvarlige for Knivsbjerg og Aalborg om muligheden for at levere EDR nyt en gang pr. måned. Indhold baseres på nyhedsbrev.		
Svarskrift:			
Send til:			
Ja		Nej	Blank

5.13	Never ending Case					
Sag:	21036	Ansvarlig:	OZ4VW	Titel:	Temadag (e)	Sider: 0
Start dato	18.08.2021	Slut dato				
Bilag:	-					
Resume:	<p>Tidligere forslag til emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf</p> <p>Mødet 09.01.2023: HB skal have sat emner og terminer i plan for Temadage i 2023</p> <p>Mødet 26.06.2023: Hjalmar OZ1JHM, har henvendt sig til HB, med forslag om at afholde en CW-nørde lørdag i HQ, gerne den anden weekend i september.</p>					
Referat:	<p>Tidligere debatter om emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf</p> <p>Mødet 27.03.2023: Forskellige muligheder diskuteres, blandt andet at blande Tema-dage med workshops for lokalafdelingerne, så de bedre kan indfange ny amatører og hjælpe med fastholdelse af dem i vores hobby</p> <p>Mødet 26.06.2023: HB diskuterer Hjalmar OZ1JHM's henvendelse om at afholde en CW-nørde lørdag i HQ, gerne den anden weekend i september. HB er begejstrede for initiativet og muligheden for endnu mere liv i HQ</p>					
Beslutning	<p>Tidligere beslutninger om emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf</p> <p>Mødet 09.01.2023: 29. april Work shop Afdelings Mentorere i Odense, alene for lokalafdelings repræsentanter Temadage 2023: 26. august HF-contest Hardcore. 07. oktober Raspberry Pi HAM 3. februar 2024 temadag LEO-Sat</p> <p>Mødet 26.06.2023: HB beslutter at tilføje: 9. september CW-nørdedag v. Hjalmar OZ1JHM FM kontakter OZ1JHM d. 27. juni, SEKR er standby til at fikse annoncering og Lars-Peter OZ1ETP får opgaven med at være EDR's mand på eventen. Efter mødet har Hjalmar OZ1JHM desværre meldt forfald indtil videre pga. et voldsomt uheld.</p> <p>Mødet 16.08.2023: Temadagen HF-contest Hardcore udskydes til senere pga. manglende tilslutning.</p>					
Svarskrift:						
Send til:						
Ja		Nej		Blank		

5.14						
Sag:	23006	Ansvarlig:	OZ5WU	Titel:	#shapingthefuture	Sider: 0
Start dato	20.02.2023	Slut dato	Never			
Bilag:	<ul style="list-style-type: none"> - HB-Sag 23006_1 IARUr1 Status jan 2023.pdf - HB-Sag 23006_2 Article Scope Areas.jpg - HB-Sag 23006_3 Article 3 slides abd Scope Areas.jpg 					

- HB-Sag 23006_4 IARU StF logo hi res.jpg

Resume:

Orientering om de seneste tiltag fra IARUr1 – OG hvordan får vi ASAP indarbejdet IARUr1 ønsker og strategier i EDR, samt i lokalafdelingerne og blandt medlemmerne.

**SHAPING THE
FUTURE**
PROPAGATING OUR PASSION



Referat:

HB diskuterer sagen og starter arbejde med at eksekvere de seks punkter i IARUr1's materiale. EDR handlinger eller tanker er skrevet med blåt nedenfor:

1. udform pr materiale der promoverer Amatørradio.

Informationsudvalget revitaliseres og får tilført ny kræfter til at udforme splinter nyt promotion profil og materiale. Arbejdet er igangsat.

Samtidig udformes der en rigtig informationspolitik for EDR, der tager de vigtige digitale platforme med i vort univers.

I samme ombæring gøres informationsudvalgskommissorium tidssvarende.

Der oprettes en billedbank med gode billeder fra jeres virke. Billederne i god opløsning kan leveres til sekr@edr.dk – hos at medgive en tilladelse til benyttelse af billederne.

2. Bliv anerkendt som værdifuld for samfundet.

For at realisere dette må EDR, lokalafdelingerne og alle aktive radioamatører til at deltage aktivt. Vi skal være synlige i lokalsamfundet. Strategi herfor skal udarbejde i samarbejde med lokalafdelingerne, som vil være det bærende element.

3. Etabler og vedligehold interaktion med andre hobbies f.eks. maker-bevægelse etc.

Her handler det igen om aktivitet der skal udfoldes ude lokalt, så der f.eks. etableres samarbejde med det lokale Makerspace, eller sportsforening (rævejagt for motionister). EDR's HB vil løbe værktøjer op og udarbejde en "How to gør" på området

4. Sikre træning og selvudvikling af radioamatører via foredrag, temadage og kompendier.

Gode kræfter arbejder på at få stablet undervisnings materiale på benene, dette estimeres til at være klar til sommeren 2023.

Men der mangler nogle gode emner til Workshops samt ildsjælene som vil afholde disse Temadage/Workshops. Igen modtager sekretæren gerne forslag og hænder der vil afvikle en workshop eller Temadag.

5. Udbred viden om moderne teknologi blandt radioamatørerne.

EDR er pt. totalt fraværende. HB vil arbejde med dette punkt på de næste møder. Løsning kunne være en teknologiredaktør, hvis opgave er at opsnuse ny trends og

	<p>tendenser Worldwide og publicere informationen, så amatørcommunity bliver opmærksomme på ny spændende ting at eksperimentere med.</p> <p>6. Få amatørradio på emnerække i offentlig undervisning (ISS-School – LEO-sat)</p> <p>Dette punkt er det mest komplicerede! Undervisning i DK er styret af meget faste regelværker. Der er dog nogle tema timer, som måske kan give os muligheder for f.eks. ISS-School kontakt.</p> <p>Hvis der er aktive lærere, der samtidig er radioamatører! Vil EDR's formand gerne deres syn på muligheden for at udbrede en form for kendskab til "Verdens Bedste Hobby"</p> <p>Mødet 15.05.2023: Vedr. pkt. 1. & 2.: EDR har via hjælp fra OZ1DCZ Carsten fået frembragt 3 ny brochurer, som kun mangler minimal grafisk hjælp inden de kan sættes i drift. Vedr. pkt. 4. Har EDR med uvurderlig hjælp fra OZ1IKY Kenneth, fået et starterkursus "Certifikat og hwa så?" som allerede har vist sit potentiale.</p> <p>Mødet 26.06.2023: FM orienterer om #shapingthefuture opsamling i Friedrichshafen</p>	
Beslutning	<p>HB sætter informationsudvalget i gang med udarbejdelse af materialer til punkt 1. og til dele af aktion i pkt. 2</p> <p>HB har aftale med en god ven af foreningen om materiale til pkt. 4.at emner mv. offentliggøres på næste HB-møde.</p> <p>Mødet 15.05.2023: Arbejdet med IARUr1's ønsker og ideer fortsættes.</p>	
Svarskrift:		
Send til:		
Ja	Nej	Blank

5.15	
Sag:	20308 Ansvarlig: OZ5WU Titel: Udvalg der mangles Sider: 0
Start dato	18.11.2020 Slut dato
Bilag:	-
Resume:	<p>Tidligere forslag til emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf</p> <p>Mødet 09.01.2023: Informationsudvalg skal genbesættes på mødet. Støjudvalg skal på sporet og vi skal diskutere muligt Ungdomsudvalg.</p> <p>Mødet 20.02.2023:</p>
Referat:	<p>Tidligere debatter kan læses i Referat HB-møde 09012023_23012023.pdf</p> <p>Mødet 20.02.2023: Informationsudvalg besættes endeligt – Ungdomsudvalg startes med de kendte hjælpere</p> <p>Mødet 15.05.2023: HB diskuterer igen udfordringerne med at finde emner til et kapabelt støjudvalg. Den største udfordring er at personer med den teoretiske baggrund i orden ikke må påtage sig den slags opgaver af hensyn til deres arbejdsgivere. HB diskutere alternativer som kan medvirke til mere praktisk hjælp i marken.</p>
Beslutning	<p>Tidligere beslutninger kan læses i Referat HB-møde 09012023_23012023.pdf</p> <p>Mødet 20.02.2023: Informations udvalg defineret.</p> <p>Informationsudvalg: OZ1DCZ Carsten Creative Master OZ1FF, Kjeld Politik og ramme</p>

	<p>OZ1JS, Jørgen - OZ OZ5WU, Michael – Web og Socialmedia Informationsudvalget kan kontaktes på informer@edr.dk</p> <p>Antenneudvalg: Region SD: OZ6TW Torben tovholder Region Nj: OZ1LLY, Gert Region Mj: OZ3Z Anders Region Sj: OZ5WU Region Hs: Vakant (kandidatemner fra Reg-HS må meget gerne henvende sig til sekretæren) Antenneudvalg kan kontaktes på antenner@edr.dk</p> <p>Ungdomsudvalg: OZ1AHV, Finn (JOTA) OZ0CP, Charlotte (JOTA) OZ1G, Carsten</p> <p>Mødet 15.05.2023: HB beslutter at samle et hold fordelt på de 5 regioner, der kan hjælpe medlemmer i støjkniibe, med praktisk lokalisering af støjkilde (r).</p>			
Svarskrift:				
Send til:				
Ja		Nej		Blank

5.16	Never ending Case						
Sag:	20303	Ansvarlig:	OZ4VW	Titel:	OZ	Sider:	0
Start dato	18.11.2020	Slut dato					
Bilag:	-						
Resume:	<p>Tidligere forslag til emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf Mødet 28.11.2022: Der skal findes lederskribenter til OZ februar, april og frem Mødet 15.05.2023: Der skal findes lederskribenter til OZ august og frem.</p>						
Referat:	<p>Tidligere debatter om emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf Mødet 28.11.2022: OZ produktion diskuteret, vi er lidt hårdt ramt af papir/trykpris løsninger diskuteres, der kommer mere info ved næste HB møde. Lederskribenter til de tre næste OZ (jan-jun) findes. Mødet 20.02.2023: OZ produktion igen oppe og vende. Der skal justeres på oplagsstørrelse mv.</p>						
Beslutning	<p>Tidligere beslutninger om emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf Mødet 28.11.2022: OZ februar OZ4VW Arne, OZ april OZ1HPS Lars, OZ juni OZ6TW Torben, Mødet 15.05.2023: OZ august OZ1ETP Lars Peter, OZ oktober OZ4VW Arne, OZ december OZ5WU.</p>						
Svarskrift:							
Send til:							
Ja		Nej			Blank		

5.17							
Sag:	21004	Ansvarlig:	OZ5WU	Titel:	EDR-strategi for fremtiden	Sider:	1
Start dato	20012021	Slut dato					

Bilag:	- Bilag 2 DARC strategipapir 2025.pdf
Resume:	EDR har som forening INGEN reel strategiplan for foreningens udvikling, det har ALLE vore IARU reg1 kolleger. Hvis EDR skal udvikles med flere og yngre medlemmer må der en langsigtet strategi til. Strategien skal udelukkende forholde sig til emner der gavner radioamatørbevægelsen i Danmark. ALTSÅ ikke mere vedtægtsjurister! Det er skræmmende at se at tiden i mange år er blevet spildt af folk, hvis fornemmeste opgave har været at opfinde vedtægtsændringer. Den Kurs skal EDR væk fra hvis vi vil have 100-års fødselsdag. HB bedes tage stilling til hvordan og hvem der udarbejder en levedygtig EDR-strategiplan Mødet 07072021: HB bør forholde sig til hovedlinjerne i de data vi har fået ud af webundersøgelsen Mødet 28.11.2022: Tænke bokse eller EJ! Så må HB sikre en fremtidig strategi med stor vægt på fremtidens radioamatører, strategien skal og bør være i tråd med IARUr1 #shapingthefuture, og for alt i verden ikke noget sognerådspolitisk luftkastel.
Referat:	HB er enige i at en strategiplan er LIVSNØDVENDIG. Der skal udarbejdes en arbejdsplan med en deadline. HB diskuterer hvem der skal deltage, aktive RM? Folk fra lokalafdelingerne? Mødet 24022021: HB diskuterede kort udfordringerne med at finde frivillige til at udarbejde en ordentlig strategi for EDR. Lokalafdelingerne kan måske hjælpe, dette skal undersøges nærmere Mødet 09.06.2021: HB lader FM, KAS og SEKR grave undersøgelses data igennem med henblik på at få relevant materiale til en fornuftig strategi. Mødet 07.07.2021: Send materiale til NFM og indkald til TEAM's Møde FM ++ 27.august 19:30. Hvor fundamentet til EDR strategipapir lægges. Mødet 16.11.2021: Nu hvor RM pakke og ATF er løst genoptager FM, KAS og SEKR arbejdet med at udrage de sidste pinde til strategi fro EDR, dette kombineres med erfaringerne fra IARUr1 konferencen. Mødet 28.11.2022: Emnet udsættes til næste møde
Beslutning	HB beslutter at starte jagten på at samle en strategigruppe Mødet 14.11.2022: HB beslutter at sætter strategiplan arbejde i bero til efter RM-2022. Så det ny HB har frie hænder til at handle selvstændigt.
Svarskrift:	
Send til:	
Ja	<input type="checkbox"/>
Nej	<input type="checkbox"/>
Blank	<input type="checkbox"/>

6	Beretninger fra regionerne		
6.1	Ansvarlig:	Titel:	Nordjylland
Referat:			Sider: 0
6.2	Ansvarlig:	Titel:	Midtjylland, Nord
Referat:			Sider: 0
6.3	Ansvarlig:	Titel:	Midtjylland, Syd
Referat:			Sider: 0
6.4a	Ansvarlig:	Titel:	Syddanmark Vest
Referat:			Sider: 0
6.4b	Ansvarlig:	Titel:	Syddanmark Øst
Referat:			Sider: 0

6.5	Ansvarlig:		Titel:	Sjælland	Sider:	0
Referat:	Ingen beretning til dette møde					
6.6	Ansvarlig:		Titel:	Hovedstaden	Sider:	0
Referat:	Ingen beretning til dette møde					

7	Fremtidig virksomhed.					
Referat:						

8	Eventuelt.					
Referat:						

9	Fastsættelse af næste møde.					
Dato:	HB holder arbejdsmøde om RM pakke tirsdag d. 24. oktober kl. 19:30 på Teams HB holder HBmøde mandag d. 30. oktober kl. 19:30 på Teams					

10	Slutgennemgang og godkendelse af referat.					
Referat:						
Ja						
Nej						
Blank						

